
PROTOKÓŁ Nr     /12 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 20 grudnia 2012 roku 

 
20 grudnia  2012 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny 

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Ignacy Szeraszewicz   – Członek Komisji Rewizyjnej  

Nieobecny:  Pan Jan Dariusz Rudziewicz. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                                                 

 

1. Pani Teresa Kuźma   – Przewodnicząca Komisji Budżetu i  

     Finansów 

2. Pani Elżbieta Dembowska  – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów 

3. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

5. Pan Sławomir Przekop  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Nieobecna:  Pani Teresa Kuźma 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

 

1. Pan Piotr Paweł Oszkinis  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Tadeusz Piotr Łanczkowski` – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Bogdan Duś   – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Kazimierz Bacewicz  – Członek Komisji Infrastruktury 

Nieobecny:  Pan Jarosław Mikielski oraz Pan Sławomir Szymon Banialis. 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

1. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy  

2. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy  

3. Pan Daniel Sieraniewicz   – Referent w Urzędzie Gminy 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 4). 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
10 

i powitał 

wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawa wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  

na 2012 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2012-2022. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie Prognozy 

Finansowej na lata 2013-2022. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2013 rok. 

9. Sprawa sprzedaży działek. 

10. Wolne wnioski.  

11.  Zakończenie posiedzenia. 

 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Następnie zapytał, kto jest za przyjęciem nowego porządku obrad.  

Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

Do p-ktu 3 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt:  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

3 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 5 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

4 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

  
Do p-ktu 4 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawa 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że na ten moment  

nie wprowadzono zapisu dotyczącego popiołu. Dodała, że uchwałę można zmienić w każdym 

momencie. Jeżeli będzie przyjęte takie rozwiązanie, to dostarczanie popiołu do PSZOK-u 

będzie miało miejsce dopiero od lipca więc jest jeszcze czas. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że należy mieć na uwadze to, że ludzie 

będą o to pytać, gdyż on już otrzymał takie pytanie od jednego z mieszkańców. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz stwierdził, że najlepiej jak byłby 

odbierany od każdego mieszkańca. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy sami sobie nie szukamy problemu  

na siłę. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że problem jest jak najbardziej 

rzeczywisty i będą o to pytania. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko stwierdził, że skoro jest 

możliwość to może należy poczekać i wstrzymać się z podejmowaniem tych uchwał. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że będzie coraz więcej 

pytań w tej sprawie. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że jego zdaniem lepiej jest wstrzymać 

się z podejmowanie tych uchwał. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że być może 

władze centralne od stycznia nie będą ponaglać gmin o podjęcie tych uchwał. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział że jeżeli podejmie się uchwały 

pochopnie, to będzie trzeba je poprawiać. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że jeżeli już to, to tylko 

deklaracja. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że jeżeli wypełniam deklarację  

to muszę zapoznać się z regulaminem. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że jeżeli będą zmiany  

w regulaminie to tylko kosmetyczne. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rozbicie na jedną 

osobę jest lepsze. 

 Rady Pan Tomasz Zamojski stwierdził, że ustawa narzuca nam wielkość 

śmietników. Dodał, że chodzi o ich litraż.  

 Radny Pan Bogdan Duś zapytał, jak będą płacić gospodarstwa. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko stwierdził, że są dwie 

możliwości, albo wstrzymać się z podejmowaniem uchwał, albo podjąć uchwały i później 

będzie trzeba je poprawiać. Dodał, że jeżeli chodzi o popiół to trzeba zapisać, że można  

go wrzucać do śmieci zmieszanych, bo popiół jest odpadem, który faktycznie powstaje. 

Następnie zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały z nastawieniem 

na robienie poprawek. Za oddano 1 głos, przeciw oddano 1 głos, oddano 10 głosów 

wstrzymujących się. 

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 5). 
   

Do p-ktu 5 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że zwiększenie dochodów 

związane jest z: 

- zwiększenia części oświatowej  subwencji ogólnej  

- zwrot podatku VAT z urzędu skarbowego  

- wpływów z urzędów skarbowych podatku dochodowego od osób prawnych 

- wpłat podatków i opłat oraz odsetek od nieterminowych wpłat 

- zwrotów wypłaconych niesłusznie lub pobranych w nadmiernej wysokości świadczeń 

rodzinnych bądź z funduszu alimentacyjnego 

- wpływów za wynajem hali sportowej 

- wpływów ze sprzedaży mienia gminnego 

- zwrotu środków b budżetu Unii Europejskiej za realizacją projektu pod nazwą „Doposażenia 

Świetlicy Gminnej w Wiżajnach” 

Skarbnik wyjaśniła, że dochody zmniejszono z tytułu: 

- wpływów za wynajem pomieszczeń szkolnych 

- wpływów z urzędów skarbowych z tytułu podatku od czynności cywilno prawnych 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont wyjaśniła, że wydatki są zwiększone z tytułu: 

- opłaty na rzecz Podlaskiej Izby Rolniczej od wpływów podatku rolnego w IV kwartale br. 

- opłat za usuwanie awarii, opłat za czynsz dzierżawy nieruchomości, opłat z tytułu ochrony 

środowiska 

- modernizacji oraz zimowego utrzymania dróg gminnych 

- wypłat diet Rady Gminy, opłat licencji programów komputerowych, przesyłek pocztowych, 

koszty spotkania opłatkowego 
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- zakup paliwa w jednostkach OSP 

- wydatków za modernizacje oświetlenia ulicznego 

- za uporządkowanie terenu przy szkole podstawowej 

- zakup oleju opałowego w szkołach, na wynagrodzenia 

- wymiana pieca c.o. w Gimnazjum Publicznym w Wiżajnach 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zmniejszenie wydatków związane jest z niewykorzystaniem 

środków za przeprowadzone referendum w 2012 r. 

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 6). 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, za co jest te 35 tys. zł 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że za uporządkowanie terenu 

przy szkole podstawowej. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że został sprzedany złom, 

który był koło tego placu. Stwierdził, że takie prace powinny by robione według kosztorysu  

i tak będzie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, kto jest  

za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 12 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 6 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2012-2022. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że zmiana Wieloletnie Prognozy 

związana jest ze zmianami w budżecie gminy. 

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 7). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano  

12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 7 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletnie Prognozy Finansowej  

na lata 2013-2022. 

 Skarbnik Gminy Pan Teresa Klejmont powiedziała, że WPF opracowano dlatego,  

że m.in. spłatę zaciągniętego kredytu zaplanowano na 2013 r.  

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 8). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano  

12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 8 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2013 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że przy tworzeniu na 2013 r. trzeba 

pamiętać o tym, że jest spłata kredyty założona na dany rok. Dodała, że dochody planowane 

są na kwotę 9 068 940 zł, a wydatki na kwotę 9 020 490 zł. 
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 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że sytuacja jest  

nie za ciekawa.  Dodał, że zadłużenie jest duże, a do tego dochodzi utrzymanie remizy  

i przedszkola. Stwierdził, że jak powiedział, że podatek jest określony w wysokości 50 zł,  

to inni wójtowie pytali z czego będzie funkcjonował. Dodał, że dochodzi do tego dokończenie 

wodociągów i to też są koszty. Stwierdził, że może uda się sprzedać jakąś nieruchomości,  

ale i tak zabraknie ok.  470 tys. zł i gdyby nie zwrot podatku VAT to sytuacja byłaby ciężka.  

Powiedział, że jeżeli będą się pojawiała szanse na jakąś inwestycję, to radni muszą dobrze  

to przemyśleć. Dodał, że wiatraki to są realne pieniądze. Wyjaśnił, że do oświaty dopłacamy, 

a Rutka-Tartak utrzymuje oświatę z otrzymywanych subwencji. Stwierdził, że trzeba 

pomyśleć nad reformą oświaty. 

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski powiedział, że budynek Straży Pożarnej i Świetlicy 

wybudowano za ok. 1,5 mln zł, a tam mógłby również być GOPS. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że trzeba myśleć  

nad inwestycjami, jeżeli będą się pojawiać. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, co z wyciągiem narciarskim. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rozmawiał  

w tej sprawie z Panią Wysocką i chce się spotkać z Panem Masiewiczem.  

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski zapytał, czy Gimnazjum nie może być w szkole 

podstawowej. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że zastanawia się  

nad innym pomysłem, a mianowicie, żeby zamknąć wioskę internetową, przenieść siłownię  

i może w tamtym budynku zrobić gimnazjum. Dodał, że trzeba sprawdzić, czy tak w ogóle 

można. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że nośność tamtego 

stropu może być dobra. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że niektórzy nauczyciele 

mogliby przejść na emeryturę i wtedy dla nich płaciłby ZUS, a nie Urząd Gminy. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła planowane wpływy do budżetu gminy  

w 2013 r., które pochodzą z: 

- dzierżawy gruntów i użytkowania wieczystego; 

- najmu mieszkań, garaży i lokali użytkowych, pomieszczeń szkolnych i innych; 

- wytworzenia i dostarczania wody; 

- odprowadzania ścieków; 

- podatków i opłat lokalnych; 

- dotacji z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego na wydatki (USC, obrona cywilna  

oraz dotacje KBW); 

- dotacji z PUW na wydatki GOPS; 

- subwencji (równoważąca i wyrównawcza); 

- subwencji oświatowej; 

- dotacji na Projekt „Jestem sobie Przedszkolaczek”; 

- sprzedaży mienia gminnego. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że planowane dochody wynoszą 9 068 940 zł, z czego na spłatę 

kredytów przewidziano 486 780 zł, szczegółowy wykaz stanowi załącznik Nr 9. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że kwoty dla Gimnazjum 

i Szkoły Podstawowej zostały obcięte. Dodał, że jest 97 uczniów w tym 13 nauczycieli,  

a to chyba trochę dużo. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła wydatki proponowane w 2013 r.: 

Wydatki inwestycyjne: 

- infrastruktura wodociągowa; 

- modernizacja dróg gminnych; 
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- plac zabaw; 

- spłata modernizacji oświetlenia. 

Wydatki bieżące: 

- opłaty na rzecz izby rolniczej; 

- wydatki dotyczące wytwarzania i dostarczania wody; 

- utrzymanie dróg gminnych w tym podatek od nieruchomości; 

- wydatki na utrzymanie, administrowanie lokalami mienia gminnego; 

- wydatki na opracowanie projektów o warunkach zabudowy; 

- wydatki na obsługę Rady Gminy; 

- wydatki na administrację w U.G.; 

- promocja jednostek samorządu terytorialnego; 

- pozostała działalność; 

- utrzymanie OSP; 

- odsetki od kredytów; 

- rezerwa Wójta; 

- wydatki na oświatę; 

- realizacja zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych i zwalczania narkomanii (do wysokości wpływów za sprzedaż 

alkoholi); 

- wydatki na GOPS; 

- wydatki dotyczące gospodarki ściekowej; 

- gospodarka odpadami i utrzymanie zieleni; 

- oświetlenie ulic; 

- pozostała działalność gosp. komunalnej; 

- dotacja na Świetlicę Gminną; 

- dotacja na Bibliotekę Gminną. 

Skarbnik powiedziała, że planowane wydatki ogółem wynoszą 9 020 490 zł, szczegółowy 

wykaz stanowi załącznik Nr 10. Projekt uchwały budżetowej w załączeniu (załącznik Nr 11). 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli dokończenie 

wodociągów będzie realizowane, to jest szansa na zwrot z UE, a później również na zwrot 

VAT-u. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że jeżeli nie uda się sprzedaż 

nieruchomości w Smolnikach, to nie będzie inwestycji związanej z wodociągami. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy ta nieruchomość będzie sprzedawana 

razem z tymi mieszkańcami. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że sprawa jednego 

mieszkańca już się wyjaśniła. Dodał, że był u niego Dyrektor Poczty, ponieważ jest 

planowane zamknięcie poczty i utworzenie punktu pocztowego. Wyjaśnił, że zaproponowała 

Panu Dyrektorowi pomieszczenie w GOPS-e.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy ten punkt ma funkcjonować na takich 

samych zasadach jak w Smolnikach. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, czy spłata kredytu 

wchodzi w koszty wytworzenia wody. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że spłata kredytu nie wchodzi  

do budżetu. Dodała, że na spłatę kredytu musi być stworzona nadwyżka. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rzadko która gmina ma 

wodociągi na własność.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że w uchwale trzeba 

zmienić przebieg ścieżki rowerowej, bo jest niepełny. Następnie zapytał członków Komisji  
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o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 

11 głosów, głosów przeciw nie było, jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Do p-ktu 9 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawa sprzedaży działek. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że są dwie działki  

w Mariance i jedna może być sprzedana na poprawienie warunków, a druga w normalnym 

przetargu. Dodał, że jest też działka w Żelazkowiźnie i w Kamionce stara droga wewnętrzna. 

Stwierdził, że do ceny tych działek będą wliczone koszty poniesione przez Urząd w trakcie 

przygotowania do sprzedaży.  

Członkowie Komisji nie wnieśli żadnych zastrzeżeń co do sprzedaży nieruchomości 

wymienionych przez Wójta Gminy. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest jeszcze podanie  

o sprzedaż byłej drogi, koło działek przy blokach, ale ta sprawa musi być jeszcze wyjaśniona, 

gdyż jest trudna do rozstrzygnięcia. 

  

 

Do p-ktu 10 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.  

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy Pan Wójt zlecił przygotowanie projektu 

na drogę w miejscowości Jaczne. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że dokumentacja jest 

przygotowywana.  

 

Do p-ktu 11 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko podziękował wszystkim za udział 

w posiedzeniu i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy. 

Godzina 13
40

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

/-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 


